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Uspijeh vaterpolista pripada samo njima, njihovim trenerima i onom malom broju zaista vjernih 
navijača. Neuspijeh da se u državnim organima nađu ljudi koji rade svoj posao i proizvode 
šampione je indikator sistemskog problema, nedostatka vizije onih “zvijezda” sa početka teksta i 
zarobljenosti političke garniture na vlasti interesom Partije i moćnih pojedinaca. Šteta je svih nas. 

Vrijeme i prostor nijesu apstraktne kategorije. Čine ih, između ostalog, ljudi sa imenima i prezimenima, 
koji nose odgovornost za svoja (ne)djela. To je slučaj i sa našim političkim vremenom i prostorom koji, 
istina, podsjeća i na pozorišnu predstavu. Imamo zvijezde i zvijezdice, sporedne glumce i glumice i 
mnoštvo statista koji doprinose (ne)uspjehu predstave. 

Te naše zvijezde su česta i neiscrpna tema. Mnogo se o njima govori, budno se prati svaki njihov korak, 
komentarišu sa raznih aspekata i analizira se tajna njihovog uspjeha. Sporedni glumci i glumice su 
zvijezde u padu ili oni koji se nijesu našli na pravom mjestu u pravo vrijeme, pa su namjerno ili igrom 
sudbine zauvijek stavljeni u stranu, aktivno čekajući da ih povremeno ogrije reflektor uperen u zvijezde. 

No, ko su ti statisti bez kojih ni ova predstava ne bi mogla ovoliko dugo trajati?  

Njima se gotovo i ne bavimo. Nekako ih nezasluženo ispuštamo iz vida, uskraćujemo im slavu iako i tu 
ima pregalaca. A za sistem su bitni ti sitni šrafovi. Jedan od njih je i Dragan Drobnjak, pomoćnik ministra 
kulture, medija i sporta, zadužen za sport. Istovremeno je, kako to često biva sa svestranima i 
podobnima, i vječni predsjednik Komisije za raspodjelu dijela prihoda od igara na sreću. Široj javnosti 
relativno nepoznat, predstavlja jedan od ambicioznijih šrafova i u naporima da se nađe među sporednim 
glumcima ne štedi. A i zašto bi, kad ne ulaže iz svog džepa. Neki navode da godišnje utiče na raspodjelu 
više od 20 miliona eura novca iz našeg Budžeta. Zasigurno određuje kako će se raspodijeliti 4, 940 000 
EUR za oblast sporta i 3, 440 000 EUR NVO i drugim organizacijama koje rade u javnom interesu. Zakon 
propisuje jasna pravila za raspodjelu ovih sredstava. No, zna Drobnjak da se zakon kod nas primjenjuje 
samo na neprijatelje, a da se široko interpretira za prijatelje i saborce, pa se njime ne opterećuje. Štiti ga, 
inače, koruptivna vlast, zbog čega hrabro javno i pismeno priznaje kršenja u raspodjeli ovih, za crnogorski 
kontekst, ne malih sredstava. 

Zašto je sad bitan neki statista Drobnjak? I, što bi se njime bavili kad ima toliko drugih koji veću štetu 
proizvode?  

Zato što je Drobnjak na simboličkoj ravni paradigma poraza vrijednosnog sistema i odsustva istinske 
reformske strategije. On je živi dokaz da u Crnoj Gori nije zaživjela vladavina prava, jer da jeste tužilaštvo 
bi se pozabavilo njegovim radom. Takođe, on pokazuje da se napredovanje u državi ne zasniva na 
profesionalizmu, poštovanju normi i stalnom učenju, već na nedomaćinskom upravljanju sredstvima 
suprotno proklamovanim evropskim standardima. Da je drugačije odavno bi bio smijenjen. 

Nikad se nijesam bavila nijednim sportom i moje znanje o sportu je u okvirima opšte kulture. Ali, radujem 
se svim, istina rijetkim, uspjesima naših sportista jer je to veliko ohrabrenje da se radom može doći do 
postavljenih ciljeva, ma kolike prepreke bile, i da neko na ovom području može i bez Partije, zvijezda, 
sporednih glumaca/glumica i statista napraviti čudo. 



Naši vaterpolisti su napravili to čudo prošle godine u Malagi postavši evropski prvaci. Drobnjak im je iz 
našeg Budžeta, koji se odnosi na sport, opredijelio 7.3%. Možda sam ja nedovoljno informisana, ali ne 
znam da imamo drugih šampiona tog ranga i bilo bi zanimljivo vidjeti kako je, kome i za koje zasluge 
raspoređeno preostalih 92.7%. 

Igrači kotorskog “Primorca” su napravili još veće čudo postavši klupski prvaci Evrope. Plate su im kasnile 
5 mjeseci, a samo jahta vlasnika kluba sa najskupljim igračima, kojeg su pobijedili u finalu, vrijedi 30 
miliona eura. Ista ona kojom je došao u Kotor da pokuša shvatiti što je pretvorilo ove momke u šampione. 
Mora da je dodatni šok doživio ako je vidio uslove u kojima rade. “Primorcu” je ove godine opredijeljeno iz 
Budžeta za sport 1.15%.  

U Podgorici, koja do juče nije imala ni jedan bazen, sada se pravi pet otvorenih bazena. Dok šampioni i 
dalje budu trenirali u par neuslovnih bazena na primorju, ovi će ostati valjda dokaz da Miomir Mugoša, 
baron od Mareze, drži obećanje. Čak i kad je ono potpuno besmisleno. Naravno, ni on to ne plaća iz svog 
džepa, pa što i da ne gradi.  

Tako se u zemlji Crnoj Gori nagrađuju šampioni. I njeguju statisti. Vrlo je izvjesno da će statisti i glumci za 
put u Rim, na svjetsko prvenstvo u vaterpolu, “navijajući” za vaterpoliste potrošiti više nego što je 
evropskom šampionu “Primorcu” opredijeljeno iz budžeta na godišnjem nivou. 

Uspijeh vaterpolista pripada samo njima, njihovim trenerima, porodicama i onom malom broju zaista 
vjernih navijača. Neuspijeh da se u državnim organima nađu ljudi koji rade svoje posao i proizvode 
šampione je indikator sistemskog problema, nedostatka vizije onih “zvijezda” sa početka teksta i 
zarobljenosti političke garniture na vlasti interesom Partije i moćnih pojedinaca. Šteta je svih nas. 

Statista Drobnjak je u ovom smislu i simbolički podsjetnik da ne dozvolimo da od šume ne vidimo drvo. 

Autorka je izvršna direktorka Centra za građansko obrazovanje (CGO). 


